
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jaarverslag NVWK 2023 

door Frans van der Storm, secretaris 

Inleiding 

Het jaar 2023 was een jaar zonder grote bijzonderheden, maar wel weer een jaar waarin de 

vereniging verder groeide en samenwerking versterkte. Er waren weer excursies en lezingen, knot- 

en snoeiklussen, maaien en hooien, tellingen, overleggen met overheden, terreinbeheerders en 

agrariërs, brieven en vergaderingen.  

Activiteiten van werkgroepen 

Excursies: Net als in 2022 hebben we afgelopen jaar 19 excursies georganiseerd. Natuurlijk naar de 

Berkenwoudse driehoek, polder De Nesse en polder Den Hoek en een paar keer naar de Hooge 

Boezem achter Haastrecht. Wat verder weg bezochten we De Moerputten bij Vught en de Nieuwe 

Driemanspolder bij Zoetermeer (hoewel de meningen kunnen verschillen of deze excursie wel mag 

meetellen) en voor de jeugd naar Naturalis in Leiden. 

De plantenexcursies waren een groot succes: eind april onder leiding van oud-coördinator planten 

Stef van Walsum naar het Stormpoldervloedbos en begin september onder leiding van oud-

coördinator planten Anton van Jaarsveld naar de Stolwijkse boezem onder Gouderak.  

Lezingen: Huig Bouter en Paul Schrijvershof verzorgden boeiende presentaties over vlinders en 

rupsen, respectievelijk over alle soorten libellen en juffers. Addy de Jongh had een bevlogen betoog 

over de herintroductie van de otter in Nederland. Waar het ging over historie en herinrichting van 

het landschap hadden we aan Harm Blom een goede over de Biesbosch en aan Ab Vonk Noordegraaf 

over het werk aan polder Den Hoek. Aan alle inleiders nogmaals grote dank voor hun inzet om ons 

deelgenoot te maken van hun inzichten en kennis. 

Cursussen: Met steun van de Groene Motor hebben meerdere leden van de knot- en snoeiploegen 

hun vaardigheden bijgespijkerd en/of nieuwe opgedaan. We werkten weer aan de vogelcursus van 

SOVON door deelnemers de gelegenheid te geven mee te gaan met een NVWK-excursie. En tegen 

het eind van het jaar, in het kader van Prachtlint gaven we een snelcursus tuininrichting en - 

onderhoud voor biodiversiteit met bijna vijftig deelnemers. 

Varia: Voor de vijfde keer werd de Race georganiseerd. De competitie van precies een jaar waarin 

leden van de NVWK hun best doen om in ons werkgebied zoveel mogelijk vogelsoorten te spotten. 

Met 204 soorten heeft Quinten van Erkel de race 2023 op zijn naam geschreven, op nette afstand 

gevolgd door Coen van Nieuwamerongen met 199 en Willem van Rij met 193.  

 

De jaarlijkse bijeenkomst van de coördinatoren met het bestuur was afgelopen jaar anders van 

opzet: minder gericht op het delen van successen en teleurstellingen, maar meer op ontwikkeling 

van de vereniging, kwalitatief en kwantitatief. Denk aan de inzet van vrijwilligers, aan de vacatures bij 

diverse werkgroepen en in het bestuur. Denk aan onderwerpen als monitoring en materiaalbeheer, 

onderwerpen die we belangrijk vinden, maar die door gebrek aan capaciteit niet zó van de grond 



komen als we graag zouden zien.  

Gelukkig manifesteren de werkgroepen zich steeds beter in de Waardvogel, de secretaris verwijst je 

graag naar die artikelen en ontslaat zichzelf van de uitdaging allerlei activiteiten nog eens dunnetjes 

opnieuw onder de aandacht te brengen. 

 

Projecten  

Vooral Prachtlint, begonnen na een initiatief van de NVWK op de zogenoemde Motiemarkt van de 

gemeente Krimpenerwaard, heeft een vlucht genomen. Bijna alle partijen die ertoe doen in de 

Krimpenerwaard hebben zich aan het project gecommitteerd door kleiner en soms best forse 

bijdragen: in geld en/of in menskracht en beschikbaarstelling van faciliteiten. 

Het herstel en versterking van de biodiversiteit in de bermen langs wegen en kades krijgt een steeds 

serieuzere kans op realisatie. 

We maakten afspraken met Weidehof Krimpenerwaard/ACK om de al goede samenwerking verder te 

verbeteren, extra nodig omdat onze weidevogelcoördinator de overstap maakte naar Weidehof. 

We namen een paar keer deel aan de natuurwerkgroep onder de Regiegroep Veenweiden 

Krimpenerwaard. Deze regiegroep moet voorstellen uitwerken voor de ontwikkeling van het landelijk 

gebied om doelen voor verduurzaming van landbouw, natuurherstel, verbetering van waterkwaliteit 

en vermindering CO2 uitstoot en bodemdaling te realiseren. Door gebrek aan voortgang hebben we 

onze deelname weer beëindigd.  

Intern hebben we twee projecten lopen. Ten eerste de inventarisatie van onze materialen: wat 

hebben we eigenlijk in eigendom, waar bevindt het spul zich, wie beheert het, wanneer zijn 

onderhoud en vervanging aan de orde? Simpele vragen, maar best lastig om goed te beantwoorden. 

Het overleg met de coördinatoren in november heeft de door Floor Andeweg ingeslagen weg 

bevestigd. We ronden de inventarisatie en organisatie van beheer in 2024 af.  

Het tweede interne project gaat over de huisvesting. Onder de bezielende leiding van Huug Luigies 

waren meerdere stappen gezet om tot een goede verkenning te komen. Wij hebben onze serieuze 

belangstelling voor de locatie Hendrikshoeve in het Loetbos kenbaar gemaakt aan de Groenalliantie 

(GA, eigenaar), samen met twee organisaties waarmee we gemeenschappelijke doelen hebben. De 

besluitvorming bij de GA verloopt erg traag en de GA wil de ontwikkeling commercieel aanbesteden, 

met name voor recreatie. Waar we hoopten in  2023 stevige vervolgstappen te kunnen zetten, is 

daarvan niets terechtgekomen en is het vooruitzicht op huisvesting daar slecht. 

Ontwikkeling vereniging 

Een vereniging bestaat bij de gratie van leden, van mensen die zich met anderen verenigen op wat de 

vereniging beoogt: het bestuderen, beschermen en beheren van het landschap en de natuur in de 

Krimpenerwaard. Daar werken we aan, daarvoor betalen we een jaarlijkse bijdrage, daarover praten 

wij tijdens en buiten onze activiteiten met bekenden én onbekenden (bijvoorbeeld bezoekers in de 

gebieden). 

Wij zijn blij met de voortdurende aanwas van nieuwe leden. Zo mochten we 55 nieuwe leden 

bijschrijven (27 met een basislidmaatschap, 24 ‘gezins’leden met 38 leden in de ‘aanhang’, 1 

cadeaulidmaatschap en 3 jeugdlidmaatschappen). Helaas is ook het lidmaatschap van 36 leden 

beëindigd (om reden van overlijden, verhuizing, financieel of gewoon zomaar).  

Lang verhaal kort: op 1 januari 2024 stond de teller op 583 leden met basislidmaatschap, 222 

gezinslidmaatschappen (+363 ‘aanhang’), 8 jeugdlidmaatschappen en 1 cadeaulidmaatschap.  

Wij blijven herhalen, een bloeiende vereniging bestaat bij de gratie van actieve leden: vrijwilligers die 

zich via werkgroepen inzetten voor een diversiteit aan activiteiten, of soms gewoon voor een 



incidentele actie (denk maar aan reuzebalsemien trekken) of lekker meegaan met een excursie of 

lezingen bijwonen, of een foto insturen voor op de site, of…. 

Een belangrijke groep vrijwilligers wordt gevormd door de coördinatoren van de werkgroepen. Zij 

nemen het bestuur veel werk uit handen, zij zorgen dat signalen uit de vereniging bij het bestuur 

komen, zij helpen het bestuur beleid te vormen en richting te geven.  

De werkgroep Zoogdieren krijgt vaste voet aan de grond, met een groeiend aantal leden én een 

coördinator in de persoon van Gabi Baartman. De Waterwerkgroep is nog wat fluïde, wil wel 

stromen, maar coördinatie ontbreekt nog. 

De coördinatie van de vogelwerkgroepen lijkt wat kenmerken van uitvliegen te hebben. Meldden we 

vorig jaar nog dat de net aangetreden coördinator Vincent van Dijk begin 2023 zou verhuizen naar 

Drenthe, nu moeten we melden dat een lid dat het coördinatorschap samen met iemand anders 

wilde doen ook verhuist naar ver buiten de Krimpenerwaard, en dat die ander zich nog niet heeft 

gemeld ondanks oproepen en gesprekken. En zo staat de vacature voor deze uitdagende positie 

opnieuw open.  

Voor alle actieve leden hebben we begin september een buitengewoon geslaagde bijeenkomst 

georganiseerd, achter de Hendrikshoeve, met uitstekende catering met producten uit de 

Krimpenerwaard van de Voedselfamilie.  

Tot slot 

Het mag dan zijn dat we het jaar 2023 als een relatief rustig jaar hebben gekenmerkt omdat het niet 

spectaculair was, het was toch hard werken. Schrijvend vanuit het bestuur, wij missen de inzet van 

zeker twee bestuursleden. PR en communicatie vergen serieus aandacht en inzet, het zijn geen 

activiteiten die je er even bijdoet. Het samenstellen van de maandelijkse nieuwsbrief en échte 

meerwaarde daaraan geven is op zich hartstikke leuk werk, maar niet als je op de vrijdagavond in een 

uurtje wat teksten bij mekaar veegt, plaatjes erbij zoekt en over de schutting gooit naar Martin. 

Goed volgen wat in onze directe omgeving gebeurt en daarop adequaat reageren maakt het zijn van 

bestuurder van de NVWK zeer de moeite waard, als je er voldoende tijd voor kunt nemen en het niet 

naast allerlei andere operationele taken erbij moet doen. 

Vergelijkbaar gaat dat op voor de positie van coördinator vogelwerkgroepen. Deze positie is 

inmiddels vijf jaar vacant en dat is niet goed. Natuurlijk de vogelwerkgroepen doppen hun eigen 

boontjes wel en doen dat op zich heel verdienstelijk. Maar met coördinatie kan de samenhang 

sterker, kunnen we ons beter richten op wat bij soortenorganisaties speelt en op de kwaliteit van 

zoiets belangrijks als monitoring. Dat komt ook de effectiviteit van en het plezier binnen de 

afzonderlijke werkgroepen ten goede. 

En tenslotte, het is mijn overtuiging dat het voor een vereniging heel goed is als een bestuurder niet 

langer dan ongeveer acht jaar in functie blijft. Jij bent er voor de vereniging, niet andersom. Voor de 

vereniging is het altijd goed als functies regelmatig vrij komen en kunnen worden vervuld door 

andere leden met andere opvattingen en met andere aanpakken. Bovendien, je weet dan vooraf dat 

je niet veroordeeld bent te blijven tot je erbij neervalt: zo blijft vrijwilligerswerk vrijwillig in plaats van 

een verplichting. 

En ja, ik schrijf dit ook uit eigenbelang. Volgend jaar loopt mijn derde termijn af en heb ik negen jaar 

secretariaat gedaan. Bij de ALV van 2025 stop ik. Ik zou het buitengewoon waarderen als ik in de loop 

van het jaar mijn opvolger mag inwerken. 


